
УДРУЖЕЊЕ
ГЕОДЕТСКИХ И ГРАЂЕВИНСКИХ
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ЗАПИСНИК
са 8. седнице Извршног одбора

Удружења геодетских и грађевинских школа одржане 23.10.2014. године.
са почетком у 17. сати

Седница је одржана у Новом Саду у хотелу „Сајам“ са почетком у 17. сати
Седници Извршног одбора Удружења геодетских и грађевинских школа

присуствовали су следећи чланови:
1. Др. Станко Матић – председник Удружења
2. Драган Пантовић - потпредседник Удружења
3. Васко Николов- секретар Удружења
4. Слободан Влатковић – Геодетска техничка школа Београд
5. Војин Булатовић - Грађевинска школа  Београд
6. Иван Петровић - Техничка школа „Милева Марић Ајнштајн“ Нови Сад
7. Ирена Госпавић -Техничка школа „Р.Љубичић“  Ужице
8. Бранка Цвијовић - Грађевинска техничка школа Београд

Одсутни  су били чланови Извршног одбора:
1. Драгослав Јовановић – Грађевинска техничка школа „Неимар“ из Ниша
2. Славко Дувњак - Политехничка школа  Суботица

Седници су присуствовали и:
1. Гојко Бановић - ЗУОВ- руководилац Центра за стручно образовање и образовање одраслих
2. Марија Радић- директорка Геодетске техничке школе Београд
3. Иван Марић-директор Техничке школе „Р. Љубичић“  Ужице
4. Блануша Милован-директор Средње грађевинске и дрвопрерађивачке школе Апатин
5. Будимир Рондовић- в.д.директор Грађевинске школе Београд
6. Александар Ракићевић -в.д.директор Грађевинске техничке школе Београд
7. Дејан Антић - Електротехничка и грађевинска  школа „Никола Тесла“ Јагодина,
8. Мира Тумбас -председница стручног већа Политехничка школа Суботица,
9. Иван Хајзлер, hiCAD,

За седницу Извршног одбора Удружења геодетских и грађевинских школа предложен је
следећи:

ДНЕВНИ РЕД

1. Усвајање записника са претходне седнице - известилац Васко Николов, секретар Удружења
2. Извештај са републичког такмичења - известилац Драган Пантовић, потпредседник

Удружења;
3. Припрема за наредно такмичење у Апатину 2015. године - известилац Блануша Милован-

директор, Средња грађевинска и дрвопрерађивачка школа Апатин;
4. Анализа уписа у 2014/2015. години;
5. Иван Хајзлер, hiCAD – презентација и спонзорство,
6. Анализа стања у подручју рада геодезија и грађевинарство - известилац Гојко Бановић - ЗУОВ-

руководилац Центра за стручно образовање и образовање одраслих и Станко Матић
председник Удружења:



 упис
 огледи-превођење у редован систем образовања;
 обуке за образовање одраслих;
 стручно усавршавање запослених;
 уџбеници;

7. Финансијски извештај и питање чланарине;
8. Текућа питања;

Након што је констатовао да седници присуствује довољан број чланова Извршног
oдбора, председник Удружења Др. Станкo Матић је предложио дневни ред, који је усвојен у целини

једногласно, без примедби.
Пре преласка на дневни ред поздравио је присутне новоименоване директоре, као и директора

школе домаћина 26. такмичења Бланушу Милована –директора Средње грађевинске и дрво-
прерађивачке школе Апатин и Ивана Хајзлера представника hiCAD.

АД 1.

Записник је усвојен једногласно и без примедби.

АД 2.
Драган Пантовић - потпредседник удружења, представник школе домаћина 25. (јубиларног)

такмичења, је поднео Извештај о реализацији такмичења. На почетку излагања извинио се за
пропусте на такмичењу, на које школа домаћин нажалост и поред исказане воље и жеље није могла
битно да утиче,  што се посебно односи на „у једном делу врло непријатну, на моменте и инцидентну
атмосферу“ коју нажалост подстичу поједини наставници, који на такмичење „долазе са циљем да
морају бити најбољи и …“

- такмичило се 160 ученика из 28 школа у 11 дисциплина, што је највећи број до сада;
- као гости на такмичењу су наступиле по једна школа из Словеније и Црне Горе;
- уложено је доста труда да све протекне у најбољем реду, али да се неке ствари нису могле

предвидети (кашњење  ГТШ Београд, проблеми са техничком припремом задатака, превођење
задатака на језике националних мањина, као и неспремност појединих чланова жирија да
одговоре на проблеме који су се јављали у току и након такмичења, проблем око организације
такмичења у практичним дисциплинама које је организовано на активном градилишту);

- позитивна страна  учешћа екипа из иностранства је успостављање чвршће сарадње ;

У дискусији која је потом уследила, осим похвала организатору, који је то и заслужио за
уложени труд на организацији, направљенa је анализа догађања, како би сe убудуће
предупредиле такве ситуације.

Након тога је Извештај са такмичења једногласно усвојен.

АД 3.
Блануша Милован-директор Средње грађевинске и дрво-прерађивачке школе Апатин је дао

основне податке о школи као и смештају  за време такмичења. Предлог је да учесници такмичења
буду смештени у бањи Јунаковић која је недалеко oд Апатина, а има довољно смештајних капацитета.
Обећао је максималан труд на организацији такмичења, али је затражио и помоћ Удружења посебно у
домену припреме такмичења, с обзиром да школа домаћин има мали број наставника стручних
предмета.

Након што су кроз анализу догађања са претходног такмичења, уочени могући проблеми који
би се могли одразити и на наредно такмичење у Апатину, али и сва такмичења убудуће, Извршни
одбор је кроз дискусију искристалисао неколико предлога које би било неопходно утврдити на
Скупштини Удружења, а који ће допринети бољој организацији такмичења:



1. Извршни одбор предлаже да задатке и за наредно такмичење припреми Гојко Бановић - ЗУОВ-
руководилац Центра за стручно образовање и образовање одраслих, при чему задатке треба
прилагодити исходима образовних профила;

2. Чланове жирија за преглед и оцењивање задатака треба изабрати применом диригованог
жреба за председнике жирија, најкасније 10 (десет) дана пре такмичења;

3. Обавезати школе чији наставници сачињавају жири, да на време, а најкасније три сата пре
почетка такмичења буду  у школи домаћину такмичења;

4. Чланови жирија имају обавезу да пре почетка такмичења провере задатке, као и кључ и
бодовање и да усагласе критеријуме;

5. Да би се ово могло реализовати школе требају на време да доставе предлоге за чланове жирија
Извршном одбору Удружења;

6. Да се приступи допуни Правилника и Пропозиција за такмичење, посебно у делу Пропозиција
за практичне дисциплине у погледу броја екипа из сваке школе;

Потом се прешло на одређивање термина и дисциплина за такмичење.

1. Термини одржавања школског и републичког такмичења:
 Школско такмичење реализовати 27.03 (март) 2015. године;
 Републичко такмичење ће се одржати 23-25.04 (април)2015. године у Апатину;

2. Дисциплине:
 Теоријске:

- Грађевинске конструкције II разред
- Статика и отпорност материјала III разред
- Примена рачунара у грађевинарству III разред

( autoCAD i arhiCAD)
- Бетон IV разред
- Геодетска мерења и рачунања IV разред
- Математика IV разред

 Практичне дисциплине:
- Керамичар- терацер- пећар
- Декоратер зидних површина
- Монтер суве градње
- Руковалац грађевинском механизацијом

У практичним дисциплинама учешће могу равноправно узети и ученици образовних
профила  Техничар за одржавање објеката и Извођач завршних и инсталатерских
радова.
Такође је донета одлука да школа учесник такмичења може за практичне дисциплине
пријавити 2 (две) екипе.

АД 4.
Васко Николов , секретар удружења  је информисао чланове ИО о актуелним подацима

везаним за упис у школској 2014/15. години.
Евидентан је пад броја уписаних  ученика у подручју рада, посебно у занатским занимањима,

где је уписано чак испод 50% од планираног броја ученика. Такође је евидентно да без „уплива
државе“ у креирање политике уписа тешко да се може очекивати бољитак. Посебно забрињава
ситуација да се након завршеног уписа врши „премештање“ ученика у „атрактивна“ занимања што
обесмишљава комплетну причу, па имамо да у медицинским и економским школама има и по 40-так
ученика у одељењу.

Гојко Бановић - ЗУОВ- руководилац Центра за стручно образовање и образовање одраслих  је



потом члановима Извршног одора презентовао податке које је прикупио, а који се односе на упис
ученика у подручју рада и који дају реалну слику стања.

Др. Станко Матић – председник Удружења, је изнео податке везане за његово учешће и
дискусије на Националном просветном савету, а које се односе управо на проблематику плана уписа,
као и да ће на НПС инсистирати о усклађивању плана уписа са бројем ученика који завршавају осми
разред, као и увођењу прага знања.

Договорено је да се сви подаци везани за упис обједине и да се доставе школама у
електронској форми.

Након дискусије информација о упису је усвојена.

АД 5.
Иван Хајзлер, hiCAD  је члановима Извршног одбора изнео предлог да се од наредне године у

склопу такмичења из предмета Примена рачунара у грађевинарству, заинтересовани ученици такмиче
и из познавања рада у АrhiCAD-у, с тим што би hiCAD, обезбедио како логистику, тако и адекватне
награде.

Предлог је једногласно усвојен.

АД 6.
Гојко Бановић - ЗУОВ- руководилац Центра за стручно образовање и образовање одраслих  је

изнео актуелне податке везане за:
 огледе-превођење у редован систем образовања;
 обуке за образовање одраслих;
 стручно усавршавање запослених;
 уџбенике;

Обавестио је присутне да је код Архитектонског техничара завршен поступак евалуације и да
се очекује да буде укључен у редован систем школовања од наредне школске године. Такође је изнео
да би било неопходно урадити „комплетирање“ четворогодишњих занимања увођењем
„јединственог“ Грађевинског техничара „опште праксе“.

На тај начин би у систему постојали:
 архитектонски техничар
 грађевински техничар
 техничар за одржавање објеката,

а отворила би се могућност да се размишља о комуналном техничару, који би покривао комуналне
делатности.

Што се тиче обука за образовање одраслих било би неопходно да се школе активније укључе ,
јер ту постоји могућност активнијег укључивања наставника у ванредне активности, па и
остваривање ванредних прихода.

Већ се уочава недостатак акредитованих семинара, у Каталогу има један или два и у
допунском року су пријављена три, од којих је један добио верификацију, док за два није сигурно
какве би имали ефекте  (Грађевински факултет Суботица - Еурокодови). Било би неопходно
направити у договору са факултетима програме стручних обука наставника који иако не
акредитовани могу поправити стање у погледу стручног усавршавања наставника. Такође је могуће
направити окупљања наставника каква су била на нивоу регионалних центара, са разменом искустава,
наставног материјала.

Уџбеничка литература је застарела, мало је нових уџбеника, тако да су евидентни проблеми
код реализације наставних садржаја посебно код Архитектонског техничара. Проблем представља
Правилник о изради уџбеника, па је предложио да се проблем недостајуће литературе проба
превазићи израдом квалитетних наставних материјала, који би се публиковали.

У дискусијама које су уследиле донети су следећи закључци:
- да се на Скупштини изабере радни тим који ће припремити предлог Министарству за почетак

рада на новом образовном профилу - Грађевински техничар;



- да се ураде обуке за наставнике који раде у новим образовим профилима, ради јединствене
примене наставних садржаја,  и да се ураде одговарајући наставни материјали, с обзиром на
недостатак стручних акредитованих семинара;

- да се нађе начин осавремењивања постојећих уџбеника и израде нових;
- да се након превођења у редован систем уради ревизија наставног плана и програма

образовног профила Архитектонски техничар;
- да се тренутно трогодишња занимања задрже у постојећој форми до доношења НОКС, као и

док траје рад радне групе за занатска занимања;

АД 7.
Др. Станко Матић – председник Удружења је поднео финансијски  извештај о стању на рачуну

Удружења, као и дуговањима школа за котизацију за претходни период.
Тренутно стање на рачуну Удружења је 246,979.35  динара док је дуг за котизацију 20,400.00

динара.
Договорено је да се Скупштини још једном апелује да школе на време уплате котизацију.
Финансијски извештај је усвојен без примедби.

АД 8.
Драган Пантовић - потпредседник Удружења је обавестио присутне да је у Каталог уврштен

семинар коју реализују  запослени у Техничкој школи Чачак, са стручним садржајима из енергетске
ефикасности и позвао колеге да се пријаве на обуку.

Састанак је завршен у 21,20.сати


